
Zápis z 278. zasedání AS MFF UK dne 22. února 2023 

Přítomni prezenčně: Z. Drozd, A. Farkaš, R. Grill, P. Hnětynka, K. Houfek, M. Kozák, M. 

Novotná, J. Pavlů, I. Penev, J. Spurný, J. Stráský, V. Švandelík, M. Veis, K. Vokálová, A. 

Yaghobová, F. Zajíc.  

Přítomni distančně: C. Brom, L. Nowak, J. Šťovíček, Z. Hlávka,  

Hosté prezenčně: M. Rokyta, Z. Doležal, V. Kuboň, M. Kulich, J. Hrabovský 

 

1. Schválení programu 278. zasedání AS MFF UK 

2. Představení členů AS MFF UK 

3. Schválení zápisu z 277. zasedání AS MFF UK 

4. Volba předsedy, 1. místopředsedy a jednatele AS MFF UK 

5. Volba předsedy ekonomické komise a jmenování členů pracovních komisí 

6. Informace vedení fakulty 

7. Projednání podkladů k akreditačním řízením 

8. Vyhlášení voleb do SKAS MFF UK 

9. Výjezdní zasedání senátu 

10. Různé 

 

Zasedání proběhlo hybridní formou v zasedací místnosti M252 v budově Ke Karlovu 3 a zároveň 

prostřednictvím platformy Zoom. Zasedání zahájila a řídila M. Novotná.  

 

1. Schválení programu 278. zasedání AS MFF UK  

 

AS MFF UK schvaluje program 278. zasedání AS MFF UK tichým souhlasem.  

 

2. Představení členů AS MFF UK 

 

Členové AS MFF UK a zástupci vedení fakulty se představili přítomným.  

 

3. Schválení zápisu z 277. zasedání AS MFF UK 

 

Zápis byl schválen bez námitek tichým souhlasem.  

 

4. Volba předsedy a jednatele AS MFF UK 

Na funkci předsedy AS MFF UK byl navržen J. Pavlů, na funkci 1. místopředsedy J. Spurný a na 

funkci jednatele V. Švandelík. Kandidáti se svojí kandidaturou vyjádřili souhlas.  

Volba předsedy AS MFF UK proběhla tajnou volbou prostřednictvím on-line systému.  

Kandidát J. Pavlů: 19 hlasů pro, 0 hlasů proti, jeden se zdržel. J. Pavlů byl zvolen předsedou AS 

MFF UK.  

Volba 1. místopředsedy AS MFF UK proběhla tajnou volbou prostřednictvím on-line systému. 

Kandidát J. Spurný: 12 hlasů pro, 0 hlasů proti, jeden se zdržel. J. Spurný byl zvolen 

1. místopředsedou AS MFF UK.  

Volba jednatele AS MFF UK proběhla tajnou volbou prostřednictvím on-line systému. Kandidát 

V. Švandelík: 19 hlasů pro, 0 hlasů proti, jeden se zdržel. V. Švandelík byl zvolen jednatelem AS 

MFF UK.  

 



5. Volba předsedů pracovních komisí a jmenování jejich členů 

Současní předsedové komisí AS MFF UK představili činnosti těchto komisí.  

Volba předsedy ekonomické komise AS MFF UK proběhla tajnou volbou prostřednictvím on-line 

systému. Kandidát K. Houfek: 20 hlasů pro, 0 hlasů proti, nikdo se nezdržel. K. Houfek byl zvolen 

předsedou ekonomické komise AS MFF UK.  

V. Kala byl navržen na extramurálního člena studijní komise. 

M. Krtička byl navržen na extramurálního člena ekonomické komise. 

Předsedové příslušných komisí s členstvím uvedených souhlasili.  

AS MFF UK jmenuje do studijní komise V. Kalu a do ekonomické komise M. Krtičku.   

Hlasování 

20 – 0 – 0 

6. Informace vedení fakulty  

 

M. Rokyta 

• Všech 5 univerzitních projektů OP JAK – Špičkový výzkum prošlo formální kontrolou.  

• Naopak 2 z 15 projektů, na kterých se podílela MFF UK jako partner, formální kontrolou 

neprošly. 

• OP JAK PhD – Infra (Nábyteček 2) se finalizuje. MFF podává projekt výpočetního HPC 

centra v Troji.  

• Byla vyhlášena výzva OP JAK – velké infrastruktury (termín do 25. srpna). 

• Od 1. února platí dohoda rektorky s odbory. Neobsahuje žádnou zásadně novou úpravu 

týkající se řetězení smluv. Smlouvy lze řetězit vícekrát než třikrát pouze, pokud je 

zaměstnanec placen výhradně z grantu. Za této situace lze také zaměstnanci nabídnout 

smlouvu na celou dobu trvání grantu, i kdyby to bylo více než 3 roky.  

• Novela VŠ zákona (v projednávání):  

o Zvýšení FPP i FUUP z 5 na 10 %.  

o Reforma PhD studia. Skokové zvýšení základního stipendia navázané na minimální 

mzdu (1,2 násobek). Stipendium lze snížit v případě jiných příjmů doktoranda, 

pokud jeho celkový příjem je vyšší než 1,8 násobek základního stipendia.  

o Stipendijní fond lze plnit i dary.  

o Akademický pracovník bude mít povinnost oznámit příjmy mimo UK, plynou-

li z vědecké, pedagogické nebo literární činnosti. Stejnou povinnost bude mít 

uchazeč o zaměstnaní na pozici akademického pracovníka.  

• Novým zákonem o vědě bude zrušeno SVV. Finance budou rozpuštěny v RVO. UK tyto 

prostředky oddělí zvlášť (tzv. předzávorka). Jasné je pouze, že z nich bude financován 

GAUK, další podrobnosti známé nejsou – ani objem, ani valorizace, ani obarvení peněz 

tekoucích na fakulty. Vhodná varianta je, aby tyto finance šly na zvýšená doktorská 

stipendia. 

• 800 milionů jako podpora na zvýšených nákladů na energie přitečou ukazatelem F. Na UK 

připadá 146 milionů, na MFF cca 12 milionů Kč. Jsou to peníze projektového typu, UK 

o ně již požádala, musí se vykázat jejich čerpání a nelze je použít na osobní náklady. 



Příspěvek pro MFF bude převeden na Centrum na úhradu vyšších nákladů na energie ve 

fakultních budovách.  

• Harmonogram tvorby rozpočtu: rozpis UK bude schvalován na AS UK 28. dubna. 

Stihneme jej předložit tak, aby mohl být schválen AS MFF UK ve středu 10. května. Bylo 

by vhodné, aby se AS MFF UK ten den sešel.  

• Do FPP lze už nyní poslat více než 5 % prostředků, a to díky tomu, že některé jiné fakulty 

posílají méně, a stačí se vejít do limitu za celou UK.  

• Prostředky z FPP lze převádět do FRIMu. 

• KD schválilo doporučení ke střetu zájmů v konkurzních komisích. Tento manuál bude 

předán děkanem fakulty jmenovanému předsedovi a členům výběrové komise.  Závažnost 

střetu zájmů posuzuje předseda komise, na jeho doporučení děkan zváží změnu komise.  

• Proběhne koordinační schůzka rad doktorských studijních programů.  

• Ukrajinské vlajky budou opět vyvěšeny na budovách MFF UK dne 24. února 2023 na dobu 

jednoho týdne. Vedení připravilo krátký podpůrný text, který děkan přečetl na jednání AS 

MFF UK a který bude zveřejněn na stránkách MFF UK od 24. února 2023.  

 

AS MFF UK podporuje vyvěšení ukrajinských vlajek na budovách fakulty a připojuje se 

k prohlášení vedení MFF UK. 

Hlasování 

19 – 0 – 1 

Z. Doležal 

• Z výzvy GAČR Junior Star jsou vyloučeni řešitelé podobných grantů: Primus, ERC apod. 

Je to nešťastné a limitující.  

• Vznikne dotazník OGAP, kde se budou předregistrovat uchazeči ve vyhlašovaných 

grantových soutěžích, aby o nich OGAP věděl a nepoužívalo se chybové posílání e-mailů.  

• Interní uzávěrka na GAČR je 28. března. 

• ERC: bude připravena výzva, aby se potenciální uchazeči zařadili včas do ERC-pipeline.  

 

M. Kulich 

 

• KD schválilo zvýšení poplatků za anglickojazyčné studium o cca 20 % 

(EU+EHP+Ukrajina 4000 €, ostatní 6800 €). Týká se studentů, kteří budou zapsáni v roce 

2024.  

• Na příkaz MŠMT a po dohodě s univerzitou stanovujeme od roku 2024 poplatek za 

anglickojazyčné doktorské studium 1000 Kč ročně. Dosud bylo zdarma. 

• Zvažujeme zvýšení poplatku za podání přihlášky do anglickojazyčného studia. Dosud 

nesměl být odlišný od poplatku za přihlášku do českého studia.  

 

J. Pavlů: Uvažujeme snížit poplatky za anglickojazyčné studium v Bc. a Mgr. programech pro 

studenty fyziky?  

 

M. Kulich: Ne a žádný takový návrh nepřišel. Informatika jde cestou stipendií, resp. odpuštění 

poplatků vynikajícím studentům. Toto je možné využívat i na fyzice. 

 

M. Rokyta uvedl pro srovnání, že poplatek v novém programu Science bude 60 tis. Kč ročně.  

 



 

Proběhla diskuse o možnosti vzniku širšího anglického magisterského studijního programu ve 

Fyzice a možnosti odpouštění poplatků za toto studium.  

 

V. Kuboň:  

• Informoval o záměru předpisu o možnosti rozdělené státnice na matematické sekci 

prostřednictvím snížení počtu kreditů nutných pro absolvování jedné části SZZ, a to tak, 

aby bylo možné zapsat zápočet z poslední části předmětu „Vypracování závěrečné práce“ 

později. Podmínky se stanoví ve studijních plánech.  

• Univerzita novelizovala předpisy týkající se písemné státní závěrečné zkoušky. K řešení 

je zajištění veřejnosti zkoušky (v případě MFF jde o Bc. SZZ na informatice). Výsledkem 

je, že veřejnost smí být přítomná při zkoušce, ale nesmí dostat ani nahlížet do zadání.  

• Novelizované opatření rektora ukládá povinnost fakultám, aby určily podmínky, kdo 

může vést diplomové práce a kolik diplomových prací současně.  

 

7. Projednání podkladů k akreditačním řízením 

 

V. Kuboň představil projednávaný materiál. Proběhla krátká diskuse.  

 

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomí předložené žádosti týkající se následujících 

studijních programů:  

- doktorský program Fyzika atmosféry, meteorologie a klimatologie, 

- doktorský program Bioinformatika a výpočetní biologie, 

- navazující magisterský program Učitelství matematiky pro střední školy, 

- navazující magisterský program Učitelství deskriptivní geometrie pro střední školy, 

- bakalářský program Informatika. 

 

Hlasování 

20 – 0 – 0 

 

8. Vyhlášení voleb do SKAS MFF UK 

 

Předsedkyně SKAS představila průběh voleb do SKAS MFF UK. Jako předseda volební komise 

byl navržen V. Švandelík, jako členové M. Novotná a A. Yaghobová.  

 

Proběhla diskuse o jazyce volebního programu.  

 

AS MFF UK vyhlašuje volby do SKAS MFF UK. Volby proběhnou 25. – 27. 4. 2023, a to 

výhradně on-line formou. Návrhy kandidátů jsou podávány písemně předsedovi volební 

komise, a to nejpozději do 20. 4. 2023 do 10:00. AS MFF UK jmenuje předsedou volební 

komise Vojtěcha Švandelíka a členy volební komise Martinu Novotnou a Annu Yaghobovou. 

 

Hlasování 

20 – 0 – 0 

9. Výjezdní zasedání senátu 

 

AS MFF UK i část vedení fakulty vyjádřily vůli uskutečnit výjezdní zasedání senátu na podzim 

2023.  

 



10. Různé 

 

Proběhla diskuse o možném hrazení hromadné licence Overleaf fakultou namísto individuálních 

licencí.  

 

Proběhla diskuse o internacionalizaci fakulty, které by prospěli anglicky mluvící úředníci, 

zejména na personálním oddělení. Z diskuse vyplynulo, že toto není reálné očekávání. Jako 

vhodnější se jeví, aby zahraniční pracovníci měli svého průvodce, který jim pomůže zorientovat 

se v nezbytné administrativě.  

 

C. Brom informoval o jednání EK AS UK. Proběhla stručná diskuse.  

 

Následující zasedání AS MFF UK se budou konat 29. března 2023, 19. dubna 2023 a 

10. května 2023. Zasedání bylo ukončeno ve 21:15. 

Předseda AS MFF UK J. Pavlů představil aposteriorní volební program. Vyjádřil přání, aby byla 

zasedání AS kratší a stejně tak i zápisy z nich, čímž tento zápis končí.  

 

Zapsal: J. Stráský 


